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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 10.02.2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 127 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Esben Lunde Larsen (V).

Spørgsmål 127:

”I relation til ministerens udspil om, at vandløb skal beskyttes mod energiafgrøder, 
bedes ministeren oplyse, hvad ministeren baserer sin bekymring på i forhold til et 
forbud mod energipil på bræmme-arealerne.”

Svar:
Det er vigtigt, at vi ikke ødelægger oplevelsen af landskabet ved at tillade tilplantning 
med flerårige energiafgrøder, f.eks. energipil, langs vore vandløb. Energiafgrøder kan 
være et vigtigt bidrag til landbrugsproduktion og indgå i et dyrkningsmønster, hvor det 
gavner såvel klima, miljø og bidrager til landmandens indtjening. Men afgrøderne skal 
placeres, hvor de giver størst gavn og færrest ulemper. I visse tilfælde vil tilplantning 
med energiafgrøder kunne indgå i en særlig målrettet vådområdeindsats. I disse tilfælde 
vil der kunne dispenseres fra det generelle dyrkningsforbud. Derfor foreslår vi, at 
undtagelse om, at der må plantes energiafgrøder i randzonen, bliver ophævet. Der vil 
dog stadig kunne dyrkes vedvarende græs i randzonerne.

Regeringen vil gerne arbejde for at fremme energiafgrøder, der kan være et vigtigt 

bidrag til landbrugsproduktion og indgå i et dyrkningsmønster, hvor de gavner klima og 

miljø og bidrager til landmandens indtjening. Derfor har jeg fra 2012 valgt at indføre et 

nyt dyrkningstilskud på 500 kr. pr. ha, og forhøje etablereringstilskuddet til 

energiafgrøder med 1000 kr. pr. ha, så det nu er på 4200 kr. pr. ha. 
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